

Leitthema · Main topic · Review articles

Redaktion: S. Braun, München · R. Seil, Luxemburg

Neue Medien

New media

S. Braun · R. Seil

- 223 Einführung zum Thema: Chancen und Nutzen neuer Medientechnologien in der orthopädischen Chirurgie
Introduction to the topic: Chances and benefits of new media technologies in orthopedic surgery

M. Zens · N. P. Südkamp · P. Niemeyer

- 225 „Back on Track“: Kreuzbandstudie via Smartphone. Praxisbeispiel für die Möglichkeiten des Apple ResearchKit
Back on track: cruciate ligament study via smartphone. Practical example of possibilities for the Apple ResearchKit

E. Herbst · J.-H. Naendrup · T. Pfeiffer · R. E. Debski · V. Musahl

- 232 Neue App zur Quantifizierung des Pivot-shift-Tests. VKB-Diagnostik mit PIVOT
New app for quantification of the pivot shift test. ACL diagnostics with "PIVOT"

S. Kopf · R. Müller-Rath · P. Angele · J. Fritz · D. Albrecht · O. Miltner · P. Niemeyer

- 240 Möglichkeiten der internetbasierten Versorgungsforschung.
KnorpelRegister DGOU und Deutschsprachiges Arthroskopieregister (DART)
Possibilities for internet-based healthcare research.
German cartilage register DGOU and German-speaking arthroscopy register (DART)

A. Voss · S. Braun

- 247 Orthopädische und unfallchirurgische Onlineplattformen. Nutzen für Fort- und Weiterbildung
Orthopedic and trauma surgery online platforms. Benefits for continuing education and advanced training

J. E. Schanda · Q. Baumann · F. Plachel · O. Courage

- 255 Internet und soziale Netzwerke als Bestandteil der modernen Medizin
Internet and social networks as a component of modern medicine



Pivot-shift-Manöver mit PIVOT-Software.
► S. 232

Kasuistiken · Case reports

D. Schemmann · J. Rudolph · H. Haas · J. Müller-Stromberg

- 259 Akzidentelle Quadrizepstenodese durch arthroskopische Kreuzbandplastik
Accidental tenodesis of the quadriceps tendon by arthroscopic anterior cruciate ligament reconstruction

F. Liska · P. Forkel · A. Imhoff

- 263 Quietschendes Kniegelenk nach VKB-Rekonstruktion und Refixation der Außenmeniskushinterhornwurzel
Creaking knee joint after ACL reconstruction and posterior root repair of the lateral meniscus

Verschiedenes · Miscellaneous

- 268 **AGA-Studenten** · AGA-Students
- 274 **Mitteilungen der AGA** · News from the AGA
- 285 **Mitteilungen des BVASK** · News from the BVASK
- Impressum** · Imprint
- Vorschau** · Preview

Zielsetzung der Zeitschrift

Arthroskopie bietet aktuelle Fortbildung für alle arthroskopisch tätigen Ärzte. Sie richtet sich sowohl an niedergelassene als auch in der Klinik tätige Ärzte.

In jeder Ausgabe beschreibt ein umfassendes Leitthema den aktuellen Wissensstand zu unterschiedlichen arthroskopischen Fragestellungen. Der Schwerpunkt liegt dabei auf der endoskopischen Untersuchung und Chirurgie der Gelenke. Ergänzt wird das inhaltliche Spektrum durch diagnostische und therapeutische Möglichkeiten angrenzender Methoden wie beispielsweise der minimal-invasiven chirurgischen Verfahren.

Aims & Scope

Arthroskopie offers up-to-date review articles and original papers for all medical doctors and scientists working in the field of arthroscopy.

The focus is on current developments regarding endoscopic examination and surgery of the joints, diagnostic and therapeutic possibilities of related methods, e.g. minimal invasive surgery.

Freely submitted original papers allow the presentation of important clinical studies and serve scientific exchange.

Comprehensive reviews on a specific topical issue provide evidenced based information on diagnostics and therapy.

Review: All articles of *Arthroskopie* are reviewed.

Declaration of Helsinki: All manuscripts submitted for publication presenting results from studies on probands or patients must comply with the Declaration of Helsinki.

Indexed in Scopus